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Föredragningslista vid
Årsmöte för SPF Spångaveteranerna 

den 10 maj 2022 i
Spånga församlingshus, Värsta allé

 1. Årsmötet öppnas
 2. Val av ordförande och sekreterare för mötet
 3. Val av två justerare tillika rösträknare
 4. Fråga om mötets behöriga utlysande
 5. Fastställande av föredragningslistan
 6.  Styrelsens verksamhetsberättelse
 7. Styrelsens ekonomiska redovisning
 8. Revisorernas berättelse
 9. Fastställande av balans- och resultaträkning
 10. Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen
 11. Beslut om ersättningar till styrelse och revisorer
 12. Beslut om budget och plan för verksamhetsåret 2022
 13. Beslut om årsavgift och vänavgift för nästkommande år (2023)
 14. Beslut om antalet styrelseledamöter och ersättare (minst 5, för närvarande 7+3)
 15. Val av ordförande för föreningen på ett år
 16. Val av styrelseledamöter på två år
 17. Val av ersättare på ett år
 18. Val av två revisorer och en ersättare
 19. Val av ombud till SPF:s distriktsstämma
 20. Val av övriga funktionärer och ombud (föreslås överlämnas till styrelsen)
 21. Beslut om antal ledamöter i valberedningen
 22. Val av valberedning och sammankallande
 23. Behandling av eventuella motioner
 24. Behandling av eventuella förslag från förbundet, distriktet och föreningen -  
           stadgeändring
 25. Avslutning 
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Verksamhetsberättelse för år 2021
SPF Seniorerna avdelning 459, Spångaveteranerna

Grundad 1984
Organisationsnummer 802406-6873

Styrelsen för Spångaveteranerna lämnar till årsmötet 2022 
följande berättelse för verksamheten 2021

Även denna verksamhetsberättelse är starkt påverkad av pandemin. Månadsmöten kunde inte
komma igång förrän i oktober. Endast utomhusaktiviteter har varit möjliga hela året.

Vi har haft nio styrelsemöten under året (fem under våren och fyra under hösten).
Styrelsen har verkat för att återstarta projektet ”INTE ENSAM” som kom av sig straxt innan 
pandemin drabbade oss. Vi har knutit kontakter med PRO och Spånga Blåbandsförening och 
hoppas att verksamheten ska komma igång under 2022.

Årsmöte 
Ordinarie årsmöte hölls den 29 juni 2021 (sent, och utomhus, p.g.a. pandemirestriktioner). 
Styrelsen beviljades ansvarsfrihet.

Medlemmar
Medlemssekreterare: Gunnar Sundin

Vid årsskiftet 2021/2022 hade föreningen 708 (-35) medlemmar och 44 (-4) vänmedlemmar 
(förändring från föregående årsvärde inom parentes).
Under året  fick vi 32 nya medlemmar,
  avled 19 medlemmar,
  avslutade 47 medlemmar sitt medlemskap av andra anledningar,
  flyttade 4 till andra föreningar,
  tillflyttade 3 (från andra föreningar). 
Medlemmarnas fördelning på olika postorter vid årsskiftet:
 Spånga       434 (-23)
 Kista     76 (-4)
 Hässelby 56 (-2)
 Vällingby 64 (-8)
 Bromma 34 (+4)
Övriga 46 medlemmar är utspridda på 24 olika postorter.
431 medlemmar har e-post och 277 saknar e-post (60,9% resp. 39,1%)

Hedersmedlem: Bo Werner
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Styrelsens sammansättning under 2021

Ledamöter
Erik Enfors   ordförande
Thomas Sessler  vice ordförande
Sture Hallberg  kassör t.o.m. 210629
Olof Petersson  kassör fr.o.m 210629
Christina Ingemarsson sekreterare
Gunnar Sundin  medlemssekreterare/It-ansvarig
Carin Due Bergman ledamot
Evy Möller   ledamot

Ersättare
Lena Lindmark
Kristina Friberg
Ann-Cristin Örth

Revisorer
Åke Stöckel   ordinarie
Lars Grundström  ordinarie
Cecilia Gjerdrum  ersättare

Valberedning
Angela Enfors  ordförande
Lars Grundström  ledamot
Erling Magnusson  ledamot

Ombud  
Ebba Modén  Friskvård
Lena Lindmark   Resor
Gunilla Kjällberg  Teater
Carin Due Bergman Trafiksäkerhetsfrågor
Evy Möller   Studieförbundet Vuxenskolan
Evy Möller   Spånga Medborgarhusförening

Stadsdelarnas pensionärsråd

Spånga-Tensta      Rinkeby-Kista
Thomas Sessler  ordförande   Mats Hellberg  vice ordf.
Carin Due Bergman ledamot   Yvonne Zettergren  ledamot
Bo Werner   ledamot   Brita Thunberg  ersättare
Evy Möller   ersättare   Cecilia Gjerdrum  ersättare
Lena Lindmark  ersättare
Ulla-Britt Fogelström ersättare
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Föreningens ekonomi
Kassör: Olof Petersson

Föreningens ekonomiska ställning och resultat för 2021 framgår av bilagda resultat- och ba-
lansräkningar. Under året har såväl medlemsavgifter som avgiften vid månadsmöten varit 
oförändrade. Medlemsavgiften för 2021 fastställdes vid årsmötet 2020 till 290 kr. 

Coronapandemin präglade också till stor del 2021. Den gjorde bland annat att endast tre 
månadsmöten under slutet av året kunde genomföras. Även andra aktiviteter har begränsats av 
pandemin. Stora delar av kostnaderna, så som avgiften till förbund och distrikt, samt tryckning 
av ”Spångaveteranen” finns dock kvar. Kostnaden för tryckning och distribution av tidningen 
täcks dock till stor del av annonsintäkter. Bidrag har som tidigare erhållits från Stockholms 
Stad. 

Styrelsen föreslår att årets överskott balanseras i ny räkning. 

Medlemstidningen SPÅNGAVETERANEN
Redaktion: Erling Magnusson, Veronica Rudheim och Angela Enfors
Produktion: Thomas Sessler
Annonsansvarig: Erling Magnusson

All vår verksamhet har redovisats i vår tidning Spångaveteranen, som utkommit med fyra 
nummer per år. Några annonsörer har fallit bort men har ersatts med nya. 

Hemsida
Ansvarig: Gunnar Sundin

Den största ändringen under 2021 är att vår ordförande ändrat om på ”Aktivitetssidan”.
På den sidan ligger nu länkar till ett antal olika kalendrar: Månadsmöte, Vandringar, Motions-
dans, Konstgrupp, Veterankör, PubAfton, Alla.

Tanken är att man ska ha alla kalendrar samlade på samma ställe. I kalendern ”Alla” är 
alla kalendrarna hopslagna till en gemensam kalender.
En annan poäng är att de aktivitetsansvariga själva kan ändra i sin kalender utan att blanda in 
hemsida-ansvarig. På ”Aktivitetssidan” hittar man också länkar till bilder från några av akti-
viteterna.

Boule
Ansvarig: Barbro Nyberg

Boulesäsongen startade redan den 8 mars. Då samlades fyra spelsugna på banan. Väderleken 
och temperaturen (som lägst +6 och högst +26) har bidragit till spel nästan varje måndag, ons-
dag och fredag klockan 13:00-15:00. I slutet av november avslutades säsongen på grund av för 
många köldgrader.

Folkhälsomyndighetens rekommendationer om distansering har följts så deltagarantalet 
har varierat mellan 2–15 personer.

Under rådande pandemi har intresset för boulespel varit stort eftersom alla inomhusakti-
viteter upphörde. Nya medlemmar har tillkommit och intresserade spelare från andra SPF-för-
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eningar har provat våra banor.
Något deltagande i tävlingen Viking Line Trophy blev det inte heller detta år för vår del. 

Vi tränar vidare och ser fram mot ett pandemifritt år.

Bridge
Ansvarig: Jan Lundberg och Ann-Margret Hellström

På grund av pandemin kom vi igång med bridgen väldigt sent på hösten. Vi räknar med att ta 
nya tag i januari 2022 om inte smittspridningen sätter stopp. Det har beklagligtvis tyvärr fallit 
bort många spelare och därför finns det platser för de som är intresserade. Vi hjälper inte till 
med någon utbildning varför man måste ha några baskunskaper.

Canasta
Ansvarig: Brittmari Ryman

Vi började spela canasta torsdagen den 23 september och är uppdelade i två grupper med som 
mest åtta personer per gång enligt överenskommelse med Öppen Träffpunkt Spånga där vi har 
våra nya fina lokaler. Så även i år har vi följt pandemirestriktionerna. Det har ändå blivit tolv 
torsdagar som vi spelat.
Vi hoppas att 2022 blir ett normalt canastaår då alla medlemmar (16 st och fler på väntelista) 
får spela på samma gång.

Friskvård + Motionsdans
Ansvarig: Ebba Modén

På grund av coronapandemin har vi under året inte haft någon planerad friskvård MEN möjlig-
heter har funnits att vissa tider vara med på promenader med Kulturvandringar eller promenad 
tillsammans med Spånga kyrka, även stadsdelens promenader har funnits som möjlighet. Mo-
tionsdansen var vi tvungna att ställa in efter tre gånger p.g.a. restriktioner.

Grillaftnar blev picknick
Ansvariga: Margareta och Åke Larsson

När coronatrycket lättade blev det möjligt att träffas igen utomhus. Därför kunde vi ha tre som-
marträffar: 15 juni, 6 juli och10 augusti. Den kommunala grillen vid boulebanan var indragen. 
I stället blev det picknick på samma plats. Margareta och Åke Larsson hade putsat bänkarna 
och täckt borden med blommig vaxduk. Alla har tagit med sig någonting att äta och någonting 
att dricka och alla var dubbelvacccinerade. Det blev fullt runt borden, utan trängsel men med 
reglementerat avstånd och pratlusten steg i takt med att innehållet i picknick-korgarna sjönk. 
Väderguden ställde också upp. Den sista träffen hotades visserligen av svarta moln men när 
femton oförvägna samlades bröt solen igenom och det blev en härlig avslutning på sommaren. 

Kina slott som alltid
Även i år liksom under mer än 25 år blev det picknick vid Kina slott i kungens stora slottspark. 
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Programmet omfattade också föreningens mästerskap i kubb och lockade 24 medlemmar va-
rav ett tiotal ställde upp till kamp. De som förlorade kunde trösta sig med att vi i alla fall hade 
tur med vädret.

Konstgruppen
Ansvarig: Evy Möller

Ingen verksamhet under våren och större delen av hösten p.g.a. pandemin. I december var vi 
på Waldemarsudde. 

Kulturvandringar
Ansvariga: Erik Enfors, Evy Möller och Christina Ingemarsson

Under våren och sommaren använde vi inte kommunala fortskaffningsmedel. Under som-
maren var det fritt att samlas som vanligt och försöka komma överens om vart man ville gå. 
Under vår och höst hade vi ledarledda vandringar, sammanlagt 32 gånger. Både vår- och höst-
terminerna avslutades på Kanaans kafé.
För mer detaljerat program och bilder se Spångaveteranernas hemsida.    

Mötesgruppen
Ansvarig: Mona von Köhler 

Mötesgruppen består av 13 män och kvinnor som sköter allt det praktiska runt månadsmötena. 
En av oss tar också hand om utlottningen av ett antal viner. Vi brukar ha 2 st. lottringar varje 
gång.

På grund av fortsatt rådande pandemi har vi endast haft 3 månadsmöten samt ett möte för 
nya medlemmar. Glädjande nog så var det ett tjugotal nya medlemmar som infann sig. De var 
intresserade av vår verksamhet och ställde många frågor vilket vi uppskattade.

Pubaftnar
Ansvarig Lena Lindmark

Under 2021 har vi, av förklarliga skäl, inte haft några pubaftnar. Coronaviruset har ju gjort det 
omöjligt att umgås i trånga lokaler inomhus. 

Programgruppen (för månadsmötena)
Ansvariga: Åke Larsson, Sverre Fogelström och Martin Johansson

Eftersom vi saknade en kristallkula som skulle avslöja hur året 2021 skulle se ut, var det svårt 
att planera underhållning för årets månadsmöten. Inte förrän till hösten blev det klarsignal igen 
för att boka artister. 

Till oktobermötet kom trubaduren Björn Johansson och sjöng visor av bl.a. Evert Taube, 
Cornelis Vreeswijk och Olle Adolphson. 
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November månads underhållare var vår egen ”hovsångare” Tobias Bennsten, vid pianot 
satt Erik Starby. 

Ewa Wigenheim, som är född med en sångröst och musikalisk förmåga, var bokad till 
vårt möte för nya medlemmar.

Fjärdeklasselever från Kistaskolan sjöng en blandning av julsånger, alltifrån medeltidens 
”Staffansvisa” till ”We wish you a merry Christmas” på årets sista möte i december.

Receptionsvärdar i Spånga Församlingshus
Ansvarig: Ebba Modén

Receptionsvärdar som haft möjlighet har under hösten hjälpt till att hålla Församlingshuset 
öppet må, ti, on och fr förmiddag kl. 9-12 som hjälp åt Spånga församling.

Lista att skriva upp sig på finns i receptionen i Församlingshuset, vi behöver bli fler som 
ställer upp. Som kompensation får vi nyttja stora salen gratis för våra månadsmöten.

Resor
Ansvarig: Lena Lindmark

Under året 2021 har vi, på grund av coronapandemin, inte haft tillfälle att resa så mycket som 
vi hade önskat. Vi har ändå genomfört resor vid två tillfällen. En dagstur i Roslagen och en 
buss och tågresa till midnattssolen.

Den 9 juni var vi 34 spångaveteraner som besökte Bröderna Anderssons nostalgibutik i 
Södersvik. Därefter besökte vi Samtorps Gård för safari bland halvvilda djur.

Den 29 juli var vi 14 morgonpigga spångaveteraner som reste iväg med buss norrut mot 
inlandsbanan och midnattssolen. Bland många fina upplevelser kan nämnas Polcirkeln, Ishot-
ellet i Jukkasjärvi, Bror Hjorts altartavla i Jukkasjärvis kyrka.

Skrivklådan  
Sekreterare: Mats Hellberg

Vid årets början hade Skrivklådan åtta och vid årets slut tio litteraturintresserade medlemmar. 
Vi har endast träffats två gånger i november och december. Innan dess var vi förhindrade att 
mötas på grund av pandemin. Mest har vi ägnat oss åt att diskutera olika böcker. Vi citerar 
mindre avsnitt och återger böckernas innehåll samt hur vi uppfattar dem. Livliga diskussioner 
följer. Några deltagare har även bidraget med egna dikter. Höstens samtal har i övrigt mycket 
handlat om att leva under pandemin.

Spånga Veterankör
Kontaktperson: Christina Ingemarsson och Marianne Österling

Vårens körövningar har varit digitala. Vår körledare Tobias Bennsten har skickat uppgifter till 
oss via epost och sedan har det varit upp till vars och ens samvete och intresse att genomföra 
övningarna.

Under hösten fick vi möjlighet att träffas fysiskt och hann med 10 tisdagsövningar, en 
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heldagsövning och en jubileumskonsert i slutet av november, ett år för sent. Kören skulle ha 
firat 10-årsjubileum år 2020 och det fick ju ställas in.

Vår sista körövning på terminen avslutades med att vi tackade av Tobias som nu ska gå 
vidare till nya utmaningar. Vi kommer att sakna honom och välkomnar samtidigt vår nya kör-
ledare Elsa Sundin. Vi kommer också från nästa år att ändra dag för körövningarna till mån-
dagar klockan 14:00–15:30.

Stadsdelarnas Pensionärsråd (SPR), Spånga-Tensta
Ordförande: Thomas Sessler 

Pensionärsrådet fungerar som ett rådgivande organ i Spånga-Tensta stadsdelsnämnd. Pensionärsor-
ganisationer med verksamhet i stadsdelsområdet nominerar representanter till rådet. I Spånga-Ten-
sta pensionärsråd ingår sex ledamöter från SPF Spångaveteranerna och fyra från PRO. 

Under året hade vi tio protokollförda sammanträden, varav fyra digitala Skypemöten för 
att undvika fysisk närvaro. 

I rådet behandlas frågor inom stadsdelen som rör äldre; hur pengarna fördelas som 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd får genom stadens budget, hur våra vård- och omsorgsboenden 
och hemtjänsten fungerar och bemannas, vilken typ av förebyggande verksamhet för oss äldre 
som bedrivs, planeringsfrågor som rör nya byggnationer m.m.

Stadsdelarnas Pensionärsråd (SPR), Rinkeby-Kista
Vice ordförande: Mats Hellberg

Rådet har nio ledamöter varav fyra representerar SPF Seniorerna Spångaveteranerna. På möte-
na deltar vidare en sekreterare från stadsdelen och verksamhetsområdeschefen för äldrefrågor 
i stadsdelen, Ingrid Brännström.

Under året har rådet haft tio möten varav två tillsammans med rådet för funktionshinder-
frågor. På grund av pandemin har sex möten genomförts både i lokal och via Skype. 

Rådet har under 2021 haft besök av representanter för specialistenheter inom Rinke-
by-Kista stadsdel

- socialpsykiatri
- stadsutveckling och medborgarservice
- stadsdelens lokalstrateg
- utförarenhet
- anhörigkonsult
MAR (rehabilitering) i Västerort medverkade på ett möte. Från Stockholms stad har äld-

reförvaltningen, kulturförvaltningen och personligt ombud medverkat. Vidare har äldrecen-
trum redovisat sin verksamhet.

Under året har hanteringen av coronapandemin dominerat rapporter och diskussioner i 
rådet. Rådet har yttrat sig över remisser och stadsdelsmotioner i äldrefrågor. Rådet är starkt 
engagerat i de öppna mötesplatser som finns i Husby och Rinkeby samt stadsdelsnämndens ak-
tivitetscentrum i Kista. Protokollen från pensionärsrådet finns att läsa på Spångaveteranernas 
hemsida under aktiviteter. 
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Teater
Ansvarig: Gunilla Källberg

Jag har varit teaterombud i SPF/Seniorerna Spångaveteranerna sedan 2016.
Totalt skickar jag teaterbrev via epost direkt hem till 129 Spångaveteraner.
Information om Stadsteaterns pjäser har jag också skickat till Spångaveteranernas hemsida 
och till medlemstidningen Spångaveteranen.

Under större delen av 2021 var teatern nästan helt stängd. Jag hade ingen biljettverk-
samhet då det var oklart om restriktioner p.g.a. pandemin. När restriktionerna lättade började 
efterfrågan om teaterbiljetter märkas.

Mest populära biljetter under slutet av 2021 har varit ”The sound of music”, ”Robert Bro-
berg- och dal-bana” samt ”Tiden är vårt hem”.

Trafiksäkerhetsfrågor
Ansvarig: Carin Due Bergman

På grund av pandemin har informationen varit knapphändig. Inga klagomål har kommit in.

Föreningen Spånga Trygghetsringning
Kontaktperson: Barbro Nyberg

Trygghetsringningen, som är en helt fristående ideell förening, består enbart av ringare och 
avprickare, som främst är rekryterade från SPF Spångaveteranerna (ca 40 är medlemmar i 
Spångaveteranerna), PRO och Spånga Rödakorskrets. Föreningen startade sin verksamhet 
1999 i en lokal på Värsta allé 9. Från starten bestod föreningen av cirka 90 medlemmar, ring-
arna var då 65 personer. Många har varit med i verksamheten sedan dess och av naturlig orsak 
försvunnit från listorna.

Vid årets slut anmäler sig ca 30 ringare varje dag, före klockan 12:00, till en telefon-
svarare. Avprickarna, två per dag, avläser varje dag under hela året att alla som finns med på 
ringarlistan har ringt in sitt namn och telefonnummer.

I samband med att verksamheten flyttade till Spånga Träffpunkt, Stormbyvägen 2, fick 
avprickarna mobiltelefoner och ”ringarna” fick nya telefonnummer att ringa till. 

Under rådande pandemi har avprickarna kunnat välja att antingen använda skrivbordet i 
lokalen eller ta med mobiltelefonen hem och sköta arbetet hemifrån.

Föreningen har plats för fler nya ringare, som är pensionärer och bor ensamma i 
Spånga-Tensta. Det behövs också fler avprickare när alla pandemirestriktioner försvunnit.
Hör gärna av dig.

Ordförandens slutord 

Vi vill ju gärna tro att alla våra medlemmar har tagit tre doser av coronavaccin för att det 
skyddar på både individ- och gruppnivå. Om du inte har tagit alla tre eller i värsta fall ingen så 
rekommenderar vi: SE TILL ATT DET BLIR GJORT!
Undantag av medicinska skäl är OK.
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Resultaträkning
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Balansräkning
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Upplysningar till enskilda poster
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Antal SEK/Styck Personer SEK

Medlemsavgifter 700 80 56 000
Vänavgifter 44 90 3 960

Mötesintäkter 10 50 95 47 500
Lotterier 10 2 000 20 000
Köravgifter o sponsring 40 000
Deltagaravgifter resor 100 000
Annonsintäker 40 000
Bidrag studieförbund 3 000
Bidrag Staden 5 000
Bidrag SPF 35 400
Summa 350 860

Möteskostnader Artist 10 6 000 60 000
Möteskostnader Kaffe m.m. 10 800 8 000
Lotteri 10 1 025 10 250
Resekostnader 100 000
Dator- o skrivarkost 25 000

6 000
E plusgiro 4 000
Porto 21 000
Adm o marknadföring 5 000
Tryckning tidning 45 000
Uppvakting/gåvor 2 000
Lokalkostnader 4 000
Repr o ombud 2 000
Till styrelsen förfogande 6 000
Funktionärsträffar 12 000
Inköp o div arvode kören 56 000
Övriga kostnader 0
SUMMA 366 250

Över- eller underskott -15 390

Tryckning papper kopiering

Budget 2022
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SPF Spångaveteranernas valberednings 
förslag till 

styrelse och ersättare 

             JÄMNA ÅR                                                    2022-2023

Förslag till ordförande (på 1 år)                       
Erik Enfors                         Omval
                                 

Förslag till styrelseledamöter (på 2 år)
Thomas Sessler       Vice ordförande  Omval
Carin Due Bergman Ledamot   1 år kvar
Gunnar Sundin       Medlemssekreterare 1 år kvar
Christina Ingemarsson     Sekreterare               Omval
Olof Pettersson                Kassör   1 år kvar
Evy Möller        Ledamot   Omval

Förslag till ersättare (på 1 år)
Lena Lindmark      Omval
Kristina Friberg                                                    Omval
Ann-Cristin Örth      Omval

Förslag till revisorer (på 1 år)
Åke Stöckel       Omval
Lars Grundström      Omval
   
Förslag till ersättare
Cecilia Gjerdrum      Omval
 

Distriktsombud:
Erik Enfors
Thomas Sessler

Nordvästgruppen:
Erik Enfors

Spånga den 13 januari 2022 

Angela Enfors  Lars Grundström         Erling Magnusson
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Verksamhetsplan för 2022 

•  9 månadsmöten
•  Möte med nya medlemmar
•  Rekrytering av nya medlemmar
•  Boule
•  Bridge 
•  Canasta
•  Entrévärdar i Spånga Församlingshus
•  Friskvård
•  Grillkvällar och/eller picnic under sommaren (f.n. har kommunen plockat bort grillen)
•  Inte ensam-projektet (i samarbete med PRO och Spånga Blåbandsförening)
•  Konstgruppen
•  Kulturvandringar/studiebesök
•  Motionsdans för kvinnor (i samarbete med församlingen och Spånga folkdansgille)
•  Pub-aftnar en gång i månaden under vår, sommar och höst
•  Resor, både längre och kortare
•  Representanter i stadsdelsnämndens pensionärsråd, SPR, Spånga/Tensta och 
   Rinkeby/Kista
•  Spångaveteranen, medlemstidning, 4 nummer per år
•  Skrivklådan
•  Teater
•  Veterankören
•  Trygghetsringningen (fristående ideell förening där Spångaveteranerna är en av 
   tre intressenter)
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